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Kövér László

az Országgyűlés elnöke részére

	

Írásbeli kérdés

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgy űlésről szóló 2012 .
évi )(XXVI. törvény 42. § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekr ől
szóló 10/2014. (II. 24.) OGY határozat 124. § (1) bekezdésére, írásbeli kérdést kívánok
benyújtani Seszták Mikós a Nemzeti Fejlesztési Minisztériumot vezet ő miniszterhez

Mit tesz a kormány, hogy végrehajtsa a határozatát? - címmel :

Tisztelt Miniszter Úr !

A Kormány 2013 . novemberében határozatot hozott, melyben a hazai bányászat jövőbel i
fejlesztésével foglalkozik. Idézem :

1870/2013.W.22.) Korm. határozat

a hazai bányászat jövőbeni fejlesztésével kapcsolatos egyes feladatokról:

A Kormány a komoly hagyományokkal rendelkező magyar bányászati szakmakultúra
fennmaradása és korszerűsítése, valamint a hazai bányászat fejlesztésének el őmozdítása
céljából

1. megállapítja, hogy a hazai ásványvagyont hasznosítani szükséges a nemzeti vagyo n
gyarapítása és hazánk energiafüggőségének csökkentése érdekében;

2. felhívja a nemzeti fejlesztési minisztert, hogy készítsen előterjesztést — a Kormány
iparpolitikai stratégiájával összhangban — a hazai bányászat fejlesztéséhez szükséges
intézkedésekről és a bányászat jogi környezetének felülvizsgálatáról;

3. felhívja a nemzetgazdasági minisztert, valamint az emberi erőforrások miniszterét, hogy
készítsenek előterjesztést a komlói vájáriskola újraindításáról . "

Ez utóbbi el is indult, a 2014/2015 tanévben 12 nem vájár, de bányászati nehézgépkezel őt, és
karbantartót képeznek Komlón. Az ásványvagyon kitermelése, a „nemzeti vagyo n
gyarapítása”, a bányászat fejlesztése azonban álláspontom szerint ennél többet kíván .



Bányászati klaszter el őkészítését kezdték meg, és a képzés ünnepi megnyitóján Hoppál Péte r
képviselőtársunk nem kevesebbet állított, mint, hogy Magyarország energiafüggetlenség e
múlik a képzésem, a résztvevőkön, és a mecseki bányászat sikerességén.

Azon túl, hogy a képzés is ennél kevesebbre vállalkozik, a sajtóban megjelent hírek szerint a
hazai szén- és uránbányászat újraindítása megtorpant . Pedig a kampányban sokszor
elhangzott, hogy ez a térségünk kitörési pontja, amelyet Önök mindenben segítenek .

Sajtóhírek szólnak arról, hogy leállította magyarországi urán- és szénprojektjeit az ausztrá l
WildhorseEnergy, a cég a kutatások felfüggesztésével igyekszik meg őrizni
készpénztartalékait. A cég éves jelentése szerint a magyarországi uránkutatási licenc 201 6
márciusában lejár, vagyis ha a cég nem aktivizálja magát a közeljövőben, az engedélyt
visszavonhatják a hatóságok. A tisztaszén technológiával kapcsolatos fejlesztések ennél i s
rosszabbul állnak.

Mindemellett sajtóhírek szerint a Máza déli külfejtésben az egyik tulajdonos felajánlott a
ugyan az üzletrészét az állam javára, de még nem kapott választ a felajánlására .

Határozottan azt az érzetet keltik, hogy csak a kampány miatt volt ez az ügy fontos.Azért ,
hogy a tradicionális bányásztelepüléseken a bányászat újraindításával tudjanak kampányolni .
A kampánynak vége, és úgy tűnik, hogy ezzel el is felejtették ezeket a térségeket, és azt, hogy
mivel kampányoltak, és mit ígértek .

Mindezek alapján kérdezem Miniszter Urat :

– A Kormány végre akarja hajtani a határozatát?
– Mit tesz ennek érdekében a Kormány?
– Készült-e előterjesztés a hazai bányászat fejlesztéséhez szükséges intézkedésekr ől ,

amely illeszkedik az iparpolitikai stratégiához ?
– Tárgyaltak-e a befektetőkkel, kívánják-e segíteni a munkájukat ?

Várom megtisztel ő válaszát !

Budapest, 2014 . október 29 .

dr. Szakács László
országgyűlési képviselő

(MSZP)
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